## 【英语】七年级英语上册阅读理解压轴题分类汇编1

预览说明:预览图片所展示的格式为文档的源格式展示,下载源文件 没有水印,内容可编辑和复制

【英语】七年级英语上册阅读理解压轴题分类汇编1

一、七年级英语上册阅读理解专项目练习(含答案解析)

1. 阅读理解

May 10th is Meg's birthday. She gets a gift. It is a new coat from her sister. The coat is very beautiful and she feels very happy.

One day, Meg finds that a button (纽扣) of her coat is lost. She looks for the button everywhere, but she can't find it. The next day, she doesn't wear that coat to school and feel sad all day. After school, she goes to the clothes shops and wants to buy that kind of clothes. But she feels disappointed.

Meg tellsher sisterabout that, her sistersays," We can change all the buttons. Then the buttons will be the same." The coat is beautiful again and Meg feels happy again.

(1) Meg's sister buys for her on her birthday.

- A. some buttons
- B. a new coat
- C. a new bike
- D. some flowers

(2) How does Meg feel when she doesn't wear that coat?

A. She feels happy.

B. She feels bored.

C. She feels excited.

D. She feels sad.(3) What does Meg's sister do at the end of the story?

A. She changes all the buttons of the coat.

B. She buys another coat again.

C. She buys a button in the clothes store.

D. She goes to the clothes store and changes the coat.

(4) What does the underline word "disappointed" mean in Chinese?

A. 兴奋的

B. 失望的

C. 难过的

D. 高兴的 (5) What's the best title for the passage?

A. A lost button

B. A lost coat

C. A kind sister

D. A clothes store

【答案】(1)B

(2) D

(3) A

(4) B

(5) A

【解析】【分析】文章大意:五月十日是梅格的生日,她姐姐送 给她一件大衣,她很喜欢,一天大衣上的口子掉了,配不上同样的口 子。她很难过,他的朋友告诉他,都弄下来换成其他同样的扣子,于 是她照做了,大衣又重新漂亮了。

(1) 细节理解题, 根据 She gets a gift. It is a new coat from

her siste可知在她生日的时候,姐姐给她买了一件大衣,故答案是 B。 (2)细节理解题,根据 The next day, she doesn't wear that coat to school and feel sad all dom,梅格不能穿大衣的时候, 很难过,故答案是 D。

(3)细节理解题, 根据 her sister says, "We can change all the buttons. Then the buttons will be the same.可知梅格的姐姐把大 衣所有的扣子都换掉了, 故答案是 A。(4)词义猜测题, 根据 After

school, she goes to the clothes shops and wants to buy

that kind of clothes. But she feels disappointed.Meg tells her sister about tha可知划线单词的意思是失望的,故答案是B。

(5)标题判断题,根据文章内容可知,本文主要以梅格的大衣扣 子丢失说起的,故答案是A。

【点评】考查阅读理解,本文涉及到了细节理解题,词义猜测题 和标题判断题,细节理解题比较简单,一般可以直接在短文中找到答 案。词义猜测题则需要结合具体语境推测出单词的意思。标题判断题 需要弄清楚短文的意思,归纳中心,凝练句式,最终获得答案。

2. 阅读理解

Danny is a middle school student from South Africa. It is Sunday today. He doesn't go to school. What does he do?

Time Activity

Danny is usually at the bus stop(公交车站) at this time. He is on the way to Cape

Town. It just takes him half an hour to get there. Danny likes reading and listening to

music there at weekends.

Danny often goes to the Art Club at about ten in the morning. There he usually learns

drawing, watches art shows and sometimes plays games.

At 4:00 p.m., Danny takes the bus back home with his friend Kim. After he is back, he

helps his mum with dinner. If it is early, he does some washing first.

Itistime for Danny to go to bed. But before sleeping, he always reads some books.

Sometimes he listensto the radio (收音机).Good night, Danny!

A. at home

- B. at school
- C. at the bus stop
- D. in the Art Club
  - (2) What does Danny sometimes do at the Art Club?
- A. Learns drawing.
- B. Plays games.
- C. Watches art shows.
- D. Reads books. (3) Who goes back home with Danny?
- A. His friend.
- B. His mum.
- C. His teacher.
- D. His cousin.(4) Danny usually \_\_\_\_\_ at 9 p.m.
- A. goes to bed
- B. watches TV
- C. does his homework
- D. takes a walk (5) Which of the following is TRUE about Danny?
  - A. Danny's home is very far from Cape Town.
  - B. Danny is really good at drawing.
  - C. Danny washes clothes once a week.
  - D. Danny sometimes listens to the radio at bedtime.
  - 【答案】(1)C
  - (2) B

(3) A

(4)A
(5)D
【解析】【分析】文章大意:丹尼是来自南非的一名中学生。短
文列举了星期日他在4个不同的时间点所做的一些日常活动。
(1)细节理解题。根据表格第一栏"Danny is usually at the bus stop (公交车站) at this time.",此时的时间是早晨8点钟,

Danny 在公共汽车站, 故答案为 C。

(2)细节理解题。根据表格第二栏中的句子"Danny often goes to the Art Club at about ten in the morning. There he usually learns drawing, watches art shows and sometimes plays games."
可知, Danny 有时在美术博物馆做游戏,故答案为B。

(3)细节理解题。根据表格第三栏中的句子"At 4:00 p.m.,Danny takes the bus back home with his friend Kim."可知,Danny 与他的朋友一起回家,故答案为A。

(4)细节理解题。根据表格第四栏中的句子"It is time for Danny to go to bed",此时是晚上 9 点钟,因此Danny 在晚上九点 钟睡觉,故答案为A。

(5)细节判断题。根据表格第四栏中的句子"Sometimes he listens to the radio收音机). Good night, Danny!"可知, Danny 有时睡觉时听收音机, 故答案为D。

【点评】考查阅读理解,本文主要考查的细节理解题,这种题目 比较简单,只要通读全文,了解文中所叙述的重要事实或细节,就可 以解答出来,有的甚至可以从文章的原句中直接找到答案。

3. 根据短文内容选择答案。

(C)

Mr. and Mrs. Su don't often go out in the evening, but today they go out for a walk after supper. They go to the park and have a good time there. On their way home, Mr. Su says to Mr. Su, "Look! A woman is running in the street and a man is running

after her." Mr. Su says, "What's the matter? Let's go and help her."

Now the woman gets near them. Mr. Su asks, "Shall we help you?" "No, thank you," the woman says, "My husband a nd I are running home, and the slower one does the housework." (1) In the evening, Mr. and Mrs. Su often \_\_\_\_\_. A. go out for a walk

- B. go out and watch people running
- C. stay at home
- D. stay at home and do housework

(2) Mr. and Mrs. Su have a good time \_\_\_\_\_.

- A. at home
- B. in the park
- C. in the street
- D. today
  - (3) They see \_\_\_\_\_ are running in the street.
- A. a woman
- B. a man
- C. a man and a woman
- D. many people
  - (4) The woman is running \_\_\_\_\_ the man.
- A. before
- B. after
- C. beside
- D. behind
- (5) Housework is \_\_\_\_\_.
- A. homework
- B. exercises people do in their houses
- C. staying in the house
- D. cleaning, washing and cooking

## 【答案】(1)C (2)B (3)C (4)A (5)D 【解析】【分析】 (1)细节理解题,根据文中语句"Mr and Mrs Su don't often

go out in the evening, but today they go out for a walk after supper."理解可知,故选C.

(2)细节理解题,根据文中语句"They go to the park and have a good time there."理解可知,故选 B.

(3) 细节理解题,根据文中语句"Look! A woman is running in the street and a man is running after her.", 故选

(4) 细节理解题,根据文中语句"Look! A woman is running in the street and a man is running after her."故选

(5)常识题,家务活主要指洗碗、打扫、做饭等,故选 D.

【点评】考查对篇章的把握和对细节的识别能力,答题时注意紧 扣问题中的关键词,在文章中寻找答案。

4. 阅读理解

The Kings lived in a small house in New York with their child. Sometimes Mr. King came back from work very late. When his wife and the child were asleep, he opened the front door of his house with his key and came in very quietly.

But one night when he was coming home late, he lost his key. So when he reached his home, he rang the bell.Nothing happened. He rang it again. Again nothing happened. Nobody moved inside the house. Mr. King knocked at the bedroom window. He spoke to his wife, he shouted, but she didn't wake up. At last he stopped and thought for a minute. Then he began to speak like a small child. "Mother," he said, "I want to go to the

toilet." He spoke quietly, but at once, Mrs. King woke up. Then he spoke to her, and she opened the door for him.

(1) When Mr. King came back very late from work and his

wife was asleep, he usually came into his house\_\_\_\_\_.

A. with his wife's help

B. by knocking at the door

C. with his child's help

D. by opening the door with his key

(2) One night when he found his key lost, he first\_\_\_\_\_.

A. spoke to his wife

B. shouted at this wife

C. rang the bell

D. knocked at the bedroom window

(3) Mrs. King woke up because\_\_\_\_\_.

A. she heard the sound of the bell

B. she heard Mr. King's voice

C. She heard a knock at the door

D. she heard the voice "mother" like her child'(s4) Like a small child, Mr. King spoke to his sleeping wife\_\_\_\_\_.

A. loudly

B. in a low voice

C. angrily

D. with tears in his eyes

(5) At last\_\_\_\_.

A. Mrs. King opened the door for Mr. King.

B. his child opened the door for Mr. King.

C. Mr. King opened the door by force.

D. Mr. King opened the door with his wife's held答案】(1)

D

(3) D (4) B

(5) A

【解析】【分析】主要讲了 Mr. King 下班回家晚了,并且丢了钥匙,但是妻子和孩子睡着了,他按门铃按了好几次,但是妻子没有听见, Mr. King 想出主意:他安静地模仿他孩子的声音说:"妈妈,我想去厕所",这时妻子醒来开了门。

(1)细节题。根据 he opened the front door of his house with his key and came in very quietl可知他通常下班回家后用自己 的钥匙开门,故选D。

(2)细节题。根据 he lost his key. So when he reached his home, he rang the bell可知他丢了钥匙回家后先按门铃, 故选 C。

(3)细节题。根据 Then he began to speak like a small child. "Mother," he said, "I want to go to the toilet." He spoke quietly, but at once, Mrs. King woke up.可知 Mr. King 想出主意:他安静地 模仿他孩子的声音说: "妈妈,我想去厕所",这时妻子醒来,故选 D。

(4)细节题。根据 Then he began to speak like a small child.
"Mother," he said, "I want to go to the toilet." He spoke quietly 知 Mr. King 他安静地模仿他孩子的声音,即低声说,故选 B。

(5)细节题。根据 Then he spoke to her, and she opened the door for him 可知妻子给 Mr. King 开门, 故选 A。

【点评】考查阅读理解,主要考查细节题,注意从文中仔细寻找 答案。

5. 阅读短文,从每题所给的 A、B、C 和 D 四个选项中,选出最 佳选项。

Hello! My name is Becky Sharp. I'm 11 years old. I have one brother. His name's Jason and he's 14. I don't have any sisters. We live with our mum, dad and grandma in a small house in Chesterfield, in the nortK(北方) of England. There are lots of

things to do here. My friends and I sometimes go to the cinema on Saturdays.

Do you like sports? I like football. My favourite team is Manchester United. I sometimes play football with my brother. I am good at it but my brother isn't.I have some pets—one tortoise (乌龟) and six goldfish(金鱼). I want a dog or a cat, but my mother doesn't like them.

(1) There are \_\_\_\_\_ people in Becky's family. A. three B. four C. five D. six (2) Becky and her family live in \_\_\_\_\_. A. a big room B. a cinema C. the west of England D. a small house (3) Becky's favourite sport is \_\_\_\_\_. A. football B. basketball C. volleyball D. tennis (4) Manchester United is \_\_\_\_\_. A. a basketball team B. a football team C. a pet club D. a cinema (5) What does the underlined word "pets" mean in Chinese? A. 朋友

B. 宠物

C. 玩具
D. 同伴
【答案】(1)C
(2)D
(3)A
(4)B
(5)B

【解析】【分析】文章大意:短文介绍了来自英国的贝基夏普的基本情况和家人的情况,以及他的个人爱好。

(1)数字计算题,根据第一段可知贝基家里有爸爸、妈妈、妹妹和奶奶,一共五口人,故答案是C。

(2)细节理解题,根据 We livewith our mum, dad and grandma in a small house 可知,他们住在一个小房子里,故答案是D。

(3)细节理解题,根据 I likefootball可知贝基最喜欢足球,故答案是 A。

(4)逻辑推理题,根据 I likefootball.My favourite team is Manchester United.可知曼联是一个足球队。故答案是 B。

(5)词义猜测题,根据 I have some pets — one tortoise (乌龟) and six goldfish(金鱼).I want a dog or a ca可知 pet 的意思是宠物,故答案是 B。

【点评】考查阅读理解。本文涉及细节理解题、数字计算题、词 义猜测题和逻辑推理题。细节理解题要可以直接从文中寻找答案;数 字计算题需要根据文中的数字进行简单地计算;逻辑推理题需要联系 上下文,推断出需要的信息;词义猜测题,需要根据单词所在的语境, 进行合理想象,确定单词的意思。

6. 阅读短文,从每题所给的 A、B、C 和 D 四个选项中,选出最 佳选项。

Don't be too surprised if you see a car going down the road without a driver in Beijing these days. It might be one of Baidu's

self-driving cars. Last month, Baidu was granted(授予) a license to test its self-driving cars on open roads in Beijing, China Daily reported.

Self-driving cars have been in development since 2010, when Google announced that it was making such cars. Since then, companies like Tesla, Uber and Baidu have been working to produce and test their own self-driving cars. 以上内容仅为本文档的试下载部分,为可阅读页数的一半内容。如 要下载或阅读全文,请访问: <u>https://d.book118.com/36603411311</u> <u>1010200</u>